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Zápisnica zo zasadnutia Akademického senátu PF UKF v Nitre dňa 2. novembra 2022 

Prítomní: (12) doc. Mgr. Pavol Brezina, PhD.; Mgr. Natália Czáková, PhD.; Mgr. Alena 

Čierna, PhD.; doc. PhDr. Viktor Gatial, PhD.; PaedDr. Soňa Grofčíková, PhD.; prof. PaedDr. 

Alena Hašková, CSc.; doc. PaedDr. Janka Kanásová, PhD.; Ing. Rudolf Kaniansky; doc. 

PaedDr. Dana Kollárová, PhD.; doc. PaedDr. Marcela Verešová, PhD.; Mgr. Ivana Lacková; 

Natália Fruňová,   

Neprítomní/ospravedlnení: (1) Marek Vojtko;  

Hostia: (5) doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD.; Ing. Lucia Bezáková, doc. PaedDr. Lívia 

Fenyvesiová, PhD. doc. PhDr. Adriana Récka, PhD. doc. Ing. Ivana Tureková, PhD. 

Program:  

1. Otvorenie.  

2. Možnosti štúdia, ponuka ŠP UKF v Nitre a podmienky prijatia na bakalárske, 

magisterské a doktorandské študijné programy v AR 2023/2024.  

3. Úpravy dotácie. 

4. Vyhlásenie z RVŠ k VŠ zákonu, k rozpočtu na rok 2022 a odvolaniu štrajku. 

5. Záver. 

 

Bod 1 – Otvorenie 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. otvorila rokovanie AS PF UKF 

v Nitre. Úvodom privítala prítomných členov akademického senátu a hostí doc. PaedDr. 

Gábora Pintesa. PhD, Ing. Luciu Bezákovú, doc. PaedDr. Líviu Fenyvesiovú, PhD., doc. 

PhDr. Adrianu Récku, PhD., a doc. Ing. Ivanu Turekovú, PhD. Následne členov AS PF UKF 

a hostí oboznámila s programom zasadnutia.  

Program zasadnutia bol hlasovaním prítomných členov AS PF UKF odsúhlasený.  

Za: 12 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Bod 2 – Možnosti štúdia, ponuka ŠP UKF v Nitre a podmienky prijatia na bakalárske, 

magisterské a doktorandské študijné programy v AR 2023/2024 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. odovzdala slovo prodekanke pre 

vzdelávanie doc. PaedDr. Lívii Fenyvesiovej, PhD. Prodekanka požiadala AS PF UKF 

v Nitre, aby prerokoval a schválil dokument, ktorý upravuje a stanovuje možnosti štúdia, 

ponuku študijných programov a podmienky prijatia na bakalárske, magisterské 

a doktorandské študijné programy v akademickom roku 2023/2024. Podotkla, že v dokumente 

sú vymedzené základné informácie o jednotlivých študijných programoch, termíny podávania 

prihlášok a termíny konania prijímacích skúšok na jednotlivé študijné programy. Doplnila, že 
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dokument bol zostavený na základe podkladov, ktoré vypracovali jednotliví pracovníci 

katedier PF UKF v Nitre. Tento dokument bol následne prerokovaný 20. septembra 2022 

v rámci zasadnutia Kolégia dekana. Na tomto zasadnutí bol dokument prijatý 

s pripomienkami, ktoré boli dodatočne zapracované. Doc. PaedDr. Lívia Fenyvesiová, PhD. 

podotkla, že bod – ročné školné v externej forme štúdia – zatiaľ nie je možné zverejniť. 

Fakulta aktuálne pripravuje úpravu dĺžky štúdia externých bakalárskych študijných 

programov na 3 roky a magisterských študijných programov na 2 roky. Po tejto úprave a po 

jej schválení Radou kvality UKF v Nitre bude suma dodatočne zverejnená, a to najneskôr dva 

mesiace pred posledným termínom podania prihlášky. Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. 

Alena Čierna, PhD. následne otvorila diskusiu.  

Prof. PaedDr. Alena Hašková, CSc. podotkla, že spôsob uvádzania predpokladaných prijatých 

uchádzačov na doktorandské štúdium nie je jasný. Slova sa ujala doc. Ing. Ivana Tureková, 

PhD., ktorá dodala, že počty predpokladaných prijatých uchádzačov v internej i externej 

forme štúdia predložili predsedovia odborových komisií jednotlivých pracovísk. Taktiež 

doplnila, že v rámci oboch foriem štúdia ide o minimálny počet prijatých uchádzačov. 

V prípade externých uchádzačov doktorandského štúdia môže byť počet reálne prijatých 

uchádzačov navýšený. V prípade interných uchádzačov na doktorandské štúdium závisí 

reálny počet prijatých uchádzačov od dvoch faktorov – akú má daná katedra finančnú 

kapacitu a akú má školiteľskú kapacitu. AS PF UKF v Nitre sa zhodol, že riešením by bolo 

doplnenie poznámky minimálny počet prijatých uchádzačov, prípadne predpokladaný počet 

prijatých uchádzačov s doplňujúcou poznámkou - ,,Reálny počet prijatých uchádzačov bude 

závisieť od počtu úspešných uchádzačov.“ Uvedené počty predpokladaných prijatých 

uchádzačov na jednotlivých pracoviskách ostanú nezmenené. Členovia AS PF UKF v Nitre sa 

zhodli na názore, že ročné školné externého doktorandského štúdia nepokrýva náklady UKF  

v Nitre spojené s takýmto typom štúdia. V súvislosti s neustále zvyšujúcou sa infláciou 

a nákladmi na energie je potrebné prehodnotiť zvýšenie poplatkov za externé doktorandské 

štúdium. 

Uznesenie č. 1/0211022 

AS PF UKF v Nitre s pripomienkami schvaľuje Možnosti štúdia, ponuka ŠP UKF v Nitre 

a podmienky prijatia na bakalárske, magisterské a doktorandské študijné programy v AR 

2023/2024 predložené doc. PaedDr. Gáborom Pintesom, PhD., dekanom PF UKF v Nitre.  

Za: 12 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Bod 3 – Úpravy dotácie 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. odovzdala slovo Ing. Lucii 

Bezákovej, ktorá stručne zhrnula jednotlivé body úpravy dotácie na základe Dodatku č. 3 

k dotačnej zmluve na rok 2022 a úpravy limitu finančných prostriedkov zo štipendijného 

fondu v roku 2022.  

Uznesenie č. 2/0211022 

AS PF UKF v Nitre schvaľuje Úpravy dotácie na základe dodatku č. 3  k dotačnej zmluve na 

rok 2022, rámcovej dohody o oficiálnej rozvojovej pomoci na 3. a 4. štvrťrok 2022  a úpravy 

limitu finančných prostriedkov zo štipendijného fondu v roku 2022  predložené doc. PaedDr. 

Gáborom Pintesom, PhD., dekanom PF UKF v Nitre.  

Za: 12 



Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Bod 4 – Vyhlásenie z RVŠ k VŠ zákonu, k rozpočtu na rok 2022 a odvolaniu štrajku 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. požiadala prof. PaedDr. Alenu 

Haškovú, CSc., aby členom AS PF UKF v Nitre odkomunikovala vyhlásenie z RVŠ 

k vysokoškolskému zákonu. Prof. Alena Hašková hneď na úvod podotkla, že ako zástupkyňa 

PF UKF v Nitre bola prítomná na online zasadnutí Rady vysokých škôl. Rada vysokých škôl 

podala jednotné vyhlásenie k návrhu rozpočtu pre verejné vysoké školy na rok 2022, v ktorom 

poukazovali na pokles rozpočtu o vyše 27 miliónov eur a zdôraznili, že očakávajú jeho 

navýšenie z národných zdrojov. Slovenská rektorská konferencia preto pohrozila zastavením 

výučby od 17. 11. 2022, ak vláda nesplní nasledujúce požiadavky: a) financovanie vysokých 

škôl sa musí dostať minimálne na úroveň roka 2020, b) vláda musí pokryť výpadky 

spôsobené energetickou krízou, c) dofinancovať výpadok v národných a európskych 

projektoch a c) zaručiť, že nedôjde k ďalšiemu prepúšťaniu zamestnancov vysokého školstva. 

Minister školstva, vedy, výskumu a športu SR Ján Horecký sa na zasadnutí Rady vysokých 

škôl vyjadril k jednotlivým požiadavkám. Podľa neho ministerstvo v pripravovanom rozpočte 

splnilo to, čo univerzity žiadajú. Upozornil, že v tejto chvíli už sú k dispozícii zmluvy 

s vysokými školami – ministerstvo poskytne vysokým školám finančné prostriedky na 

dofinancovanie vysokých nákladov za energie. Upozornil tiež, že ministerstvo nebude 

vyžadovať ďalšie prepúšťanie zamestnancov – jednotlivé vysoké školy majú rozpočet, 

s ktorým musia hospodáriť sami. Výzva k štrajku bola po čiastočnom splnení požiadaviek 

SRK z 13. septembra 2022 nakoniec zástupcami akademickej obce odvolaná. Navrhli 

nepristúpiť k protestnému prerušeniu výučby na vysokých školách od 17. novembra 2022, ale 

zotrvať v protestnej pohotovosti. 

AS PF UKF v Nitre vyjadruje nesúhlas s odvolaním pozastavenia výučby, pozastavenie vidí 

ako možnosť jasne deklarovať požiadavky vysokých škôl. Stanovisko ministerstva školstva sa 

členom AS PF UKF v Nitre nezdá ako dostatočné riešenie požiadaviek vysokého školstva, 

pretože niektorým pracoviskám UKF v Nitre aj napriek tomu hrozí kolaps. Členovia AS PF 

UKF vidia riešenie aj v organizácii univerzitného protestu, ktorý by mal prehodnotiť AS UKF 

v Nitre, ale aj samotní študenti UKF v Nitre.  

 

Bod 5 –  Záver 

V závere zasadnutia predsedníčka AS PF UKF Mgr. Alena Čierna, PhD. poďakovala všetkým 

prítomným členom AS PF UKF v Nitre a hosťom za účasť na rokovaní. 

 

Nitra, 02. 11. 2022   

 

                                  Mgr. Alena Čierna, PhD.

                                predsedníčka AS PF UKF v Nitre  

 

Zápisnicu zapísala a spracovala:  

Mgr. Ivana Lacková 

 


